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Mira Markovinovic (S) 
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Karolina Larsson (HR-chef) 
Daniel Mattsson (Ärendekoordinator) 
Arjana Bajgora (Sekreterare) 
Tina Taromi (Sekreterare) 
Lars G Larsson (Utvecklingssekreterare) 
Anna Clarke (Facklig representant Vision) 
Lina Bergendorff Zetterman (Facklig representant Akademikerförbundet SSR) 
Mimmi Olsson (Utvecklingssekreterare) 
Nicole Thunholm (Utvecklingssekreterare) 
Louise Andersson (Förvaltningsjurist) 
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§ 368 Upphandlingsplan 2024-2025 

ASN-2023-19672 
 
Sammanfattning 
I budget 2018 beslutade Kommunfullmäktige att samtliga nämnder ska redovisa aktuell 
inköpsstatistik, planerade upphandlingar (över tröskelvärdet) och hållbarhetskrav samt 
behov av innovativa inköpslösningar.  
Nämndernas upphandlingsplaner ska ligga till grund för stadens gemensamma planering av 
strategiskt viktiga inköpsprojekt. Upphandlingsplanen kommer att redovisas för 
kommunstyrelsen.  
I ärendet presenteras förslag på Upphandlingsplan 2024–2025 för arbetsmarknads- och 
socialnämnden. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2023-12-07 § 271. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner Upphandlingsplan 2024–2025 enligt 
förvaltningens förslag. 
 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar Upphandlingsplan 2024–2025 till 
kommunstyrelsen. 
   
Beslutsgång 
 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut. Ordförande finner att nämnden 
bifaller föreliggande förslag. 
 
Särskilda yttranden 
 
Jacqueline Maly (SD) och Elliot Bräck (SD) avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
Kerstin Håkansson (V) och Marek Lakatos (V) avser inkomma med ett särskilt yttrande, 
bilaga. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret via verksamhetssystemet Stratsys. 

Beslutsunderlag 
• §271  Upphandlingsplan 2024-2025 
• G-Tjänsteskrivelse - Upphandlingsplan 2024-2025 
• Förslag till Upphandlingsplan 2024 - 2025 ASN 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

Särskilt yttrande 
 

Arbetsmarknads- och socialnämnden 

Ärendenummer: ASN-2023-19672 

Upphandlingsplan 2024-2025 

 

I budget 2018 beslutade kommunfullmäktige att samtliga nämnder ska redovisa aktuell 
inköpsstatistik, planerade upphandlingar och hållbarhetskrav samt behov av innovativa 
inköpslösningar. Nämndernas upphandlingsplaner ska ligga till grund för stadens gemensamma 
planering av strategiskt viktiga inköpsprojekt.  Upphandlingsplanen kommer redovisas för 
kommunstyrelsen. 

Sverigedemokraterna anser att det är av betydelse att Malmö vid upphandlingar verkar för att stödja 
upp lokala producenter i största möjliga mån. Det är lämpligt att kommunen, där det är möjligt, väljer 
miljöneutrala och hållbart producerade varor.  

Vi hade gärna sett ett ökat fokus på närproducerat från lokalt förankrade producenter snarare än att 
ekologiska livsmedel ska prioriteras. Detta behövs både för att minimera påverkan på miljö och för 
den positiva effekten det skulle kunna ge till regionens ekonomi och företagsklimat. Det finns många 
motstridigheter i evidensen kring de påstådda fördelarna ekologiska alternativ och flera regioner och 
kommuner har frångått detta som ett krav i sina upphandlingar. Vi menar att även Malmö kommun 
borde göra det, speciellt under utmanande ekonomiska tider där det är än mer angeläget att 
resurserna och skattebetalarnas pengar används på ett ansvarsfullt sätt. 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Jacqueline Maly 
Jacqueline Maly (SD) 
2023-12-20 

Elliot Bräck 
Elliot Bräck (SD) 
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Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande  
Arbetsmarknads och socialnämnden 
Upphandlingsplan 2024-2025  
ASN-2023-19672 

Vi anser att kravet på kollektivavtal ska ställas vid all extern upphandling. Vi vill även ge 
synpunkter på Skånes Kommuners avtal gällande platser enligt lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen (SoL).  

Kommunförbundet Skåne genomför idag ett stort antal ramupphandlingar av olika privata 
verksamheter. Det är vårdboenden, särskilda boenden för äldre, LSS-boenden, HVB-hem, 
missbruksvård med mera. Dessa kan sedan varje enskild kommun anlita utifrån ramavtalet 
såsom arbetsmarknads och socialnämnden gör sina avrop. 
Anledningen att Kommunförbundet Skåne fått uppdraget att göra upphandlingarna är att i 
många fall behövs specialboenden, eller behandlingar, som inte varje enskild kommun kan 
driva i egen regi. Vänsterpartiet anser att samverkan mellan Skånes kommuner är bra, men 
menar att istället för upphandling av privata boenden ska Kommunförbundet Skåne 
samordna utbyggnaden av boenden och behandlingsformer i de olika kommunerna. På detta 
sätt blir verksamheterna i offentlig regi, fria från vinstintressen och med större insyn vad 
gäller utförande och kvalitet.  
  
Boendeplaceringarna ska bekostas av de kommuner som använder platserna, men Skånes 
samtliga kommuner garanterar kostnaderna för de eventuellt obesatta platserna. Ena året 
kan det vara vissa kommuner som behöver platser, andra år är det andra kommuner. 
Idag finns ett offentligt ägt bolag, VoB Syd AB, som ägs av Kommunförbundet Skåne och 
Kommunalförbundet Kronoberg. De arbetar idag med verksamheter inom individ- och 
familjeomsorg. Detta bolag har stor utvecklingspotential. En verksamhet som är offentligt 
ägd och som gör att kommuner samverkar om de behov av vårdplatser som finns. Detta 
bolag skulle kunna ges ett vidgat uppdrag eller så kan fler liknande kommunalt ägda bolag 
utvecklas, inom till exempel SoL. Vårdbolag som ägs av kommunerna behöver inte 
upphandlas utan platserna kan utnyttjas av de ägande kommunerna. Denna offentligt drivna 
vård behöver göras mer tillgänglig för Skånes samtliga kommuner. Ett system för att 
samordna den offentliga verksamheten för boenden och behandlingar som inte varje enskild 
kommun kan driva är mycket bättre än privata upphandlingar. Vänsterpartiet vill att Malmö 
stad inom Kommunförbundet Skåne verkar för att en modell för gemensamt drivna 
vårdboenden och behandlingshem utarbetas. 
Alla externa boendeplaceringar är ett risktagande för såväl individ som arbetsmarknads och 
socialnämnden. Privata företag kan avsluta avtal med mycket kort varsel med lidande för 
individen och stora omställningskostnader för arbetsmarknads och socialnämnden som följd. 
Externa placeringar är även mer kostsamma än om individen haft en boendeplacering inom 
förvaltningens verksamheter där det inte finns ett vinstintresse. Vänsterpartiet medger dock 
att vissa externa placeringar är nödvändiga utifrån de behov som föreligger och behöver 
tillgodoses i enlighet med socialtjänstlagen. Vänsterpartiet har motionerat till Malmö 
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Vänsterpartiet 

kommunfullmäktige om offentligt drivna vårdboenden men motionen avslogs. I samband 
med denna upphandlingsplan vill Vänsterpartiet alltjämt framhålla möjligheterna till ett 
annat system än det som finns idag. 
 

 
 
Malmö 2023-12-18 
 
Marek Lakatos - ordinarie ledamot  Kerstin Håkansson - ordinarie ledamot 
 
Med instämmande av:  
 
Anfal Mahdi - ersättare 
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